
Verleden tijd: Zwakke werkwoorden Spelling

In de verleden tijd zijn er twee soorten werkwoorden: 

sterke werkwoorden en zwakke werkwoorden. Sterke werkwoorden 

veranderen in de verleden tijd van klank. Zwakke werkwoorden 

veranderen niet van klank.

Je kunt zwakke werkwoorden in de verleden tijd op twee manieren 

vervoegen: stam + te(n) of stam + de(n).
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’t x-kofschip

Je kunt een ezelsbruggetje gebruiken om erachter te komen of je –te(n) of –de(n) achter de stam moet schrijven. Een veelgebruikt ezelsbruggetje is ’t x-kofschip.

 Vorm de ruwe stam van het werkwoord en kijk naar de laatste letter  van deze ruwe stam.
 Eindigt de ruwe stam op één van de letters uit ’t x-kofschip, dan schrijf je  in de verleden tijd stam + te(n). De letters o en i tellen niet mee!
 Eindigt de ruwe stam op een letter die niet in ’t x-kofschip voorkomt, dan  schrijf je in de verleden tijd stam + de(n). Dit geldt ook als de ruwe stam  eindigt op –o of –i.
 Bij sommige werkwoorden eindigt de ruwe stam op een –v of een –z. Een werkwoord kan nooit op deze letters eindigen, dus moet je de  v veranderen in een f en de z veranderen in een s.

Stam + te(n) of stam + de(n)?

Hele werkwoord Ruwe stam ’t x-kofschip       t of d? Verleden tijd
staren   star  nee        d  ik staarde – wij staarden
mixen   mix  ja        t  ik mixte – wij mixten
gooien   gooi  telt niet mee       d  ik gooide – wij gooiden
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